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قرار است با رهبری و محصوران دیدار کنیم

علی مطهری در دانشگاه امیرکبیر با بیان اینکه مبارزه با استبداد داخلی و خارجی فقط مختص یک زمان خاص نیست، گفت: ما این عقیده را داریم که نظام جمهوری اسلامی مانند پهلوی استبدادی نیست و 
انتخابات نمونه همین عدم استبداد در کشور است. وی مدعی شد:  امروز تا حدودی نشانه های استبداد را در برخی نهادها می بینیم. ما نیازمند نظارت بر نهادها و سازمان ها برای جلوگیری از استبداد هستیم.

دانشجو باید تحولات جامعه را رصد بکند و در جای خودش فریاد بزند. فرزند شهید آیت الله مطهری گفت: من فکر می کنم باید مسئله حصر هر چه زودتر حل شود این نمی شود که ما هر چند وقت دور هم 
جمع بشویم و این صحبت رو مطرح کنیم.در حال حاضر رفع حصر جزو مطالبات بخش زیادی از جامعه ماست.ما صحبت هایی انجام دادیم تا وفاق ملی به وجود آید. یکی از مشکلات آزادی این 

افراد، نظر و عقیده برخی از مســوولان اســت که اگر آنها معذرت خواهی نکنند یا توبه نکنند نظام و رهبری ضربه می خورند. این ایرادی ندارد که برخی در مورد ســال ٨٨ نظر دیگری غیر از نظر 
محصوران داشــته باشــند اما اینکه اینها ٦ ســال در حصر بودند نه با قانون منطبق اســت نه با تعالیم دینی. مطهری گفت: ما برنامه داریم ضمن ملاقات با رهبری و سپس دیدار با محصوران 

این مشکل را حل کنیم.

مخالفت فراکسیون امید با استیضاح وزیر
بهرام پارسایی، سخنگوی فراکسیون امید 
در خصــوص اســتیضاح طیب نیــا گفت: 
فراکسیون امید به طور کلی در این موقعیت 
موافق اســتیضاح نیست مگر اینکه مسئله 
خاص یا ویژه ای پیش بیاید که در حال حاضر 
این مســئله خاص و فوق العاده وجود ندارد 

لذا سیاســت فراکسیون  هم در استیضاح نیست.وی با تأکید بر لزوم تعامل 
بــا دولت در ماه های باقی مانده از عمر دولت یازدهم تصریح کرد: البته اگر 
دولت بخواهد در مواردی دســت به ترمیم کابینه بزند فراکسیون مشکلی 
با آن نخواهد داشــت اما ما در شرایط فعلی اصلًا موافق استیضاح نیستیم 
به ویژه وزیر اقتصاد که با حضور در جلســه فراکسیون امید گزارش جامع و 
خوبی به نمایندگان ارائه کرد و نمایندگان علیرغم وجود مشــکلات فراوان 

در حوزه اقتصاد از توضیحات وزیر راضی بودند.

به اسم عدالت منابع کشور به تاراج رفت
الهــه کولایــی عصــر امــروز در مراســم 
فنــی  ه  نشــکد ا د ر  د نشــجو  ا د روز 
مهندســی با اشــاره به اهمیــت 16 آذر و 
دانشــگاه گفــت: در دوران پشــت کردن 
بــه اصلاحــات شــاهد دولتــی بودیم که 
بــه نــام عدالت بــه دنبــال تــاراج منابع 

و غــارت کشــور بود بــه همین دلیــل امروز بایــد بــا درس گرفتن از آن 
 دوران بــه ســمت ترویــج عقلانیــت باتوجــه بــه منافــع مــردم حرکت 

کنیم. 
باید مراقب جریان پوپولیســم بود زیرا این جریان امروز نه تنها در آمریکا 
و کشــورهای منطقــه بلکه در اروپا نیز در حال گســترش اســت و نقش 
دانشــجویان در جلوگیــری از این جریان و گســترش و تقویت عقلانیت 

به جای پوپولیسم بسیار مهم است. 

برخی می خواستند به ترامپ تبریک بگویند
حجت الاســلام مجیــد انصــاری معاون 
حقوقــی رییــس جمهــور در مراســم روز 
دانشجو در دانشــگاه علم و صنعت عنوان 
کرد: ســند برجام تنها بین ایــران و امریکا 
نبــود بلکــه ســندی بین المللی اســت که 
طرف هــای دیگــر ماننــد اتحادیــه اروپا و 

روســیه و چیــن آن را امضــا کردند. لغو برجام چیزی نیســت کــه امریکا 
بتوانــد آن را انجــام دهــد. دولــت تدابیــر لازم را در برابــر پیمــان داماتو 
اتخاذ کرده اســت و آن را در اولویت قرار داده اســت. امــروز به جز تحریم 
بانکی همه تحریم ها برداشــته شــده اســت، این از دســتاوردهای دولت 
اســت. وقتــی داماتــو تصویب شــد، برخی در داخل خوشــحال شــدند 
 و فکــر کردنــد برجام شکســت می خــورد و اگر می توانســتند بــه ترامپ 

تبریک می گفتند. 

هدف نظام از پذیرش 
برجام تجربه اندوزی بود

سعید جلیلی نماینده مقام معظم رهبری در شورای 
عالی امنیت ملی که به مناســبت روز دانشــجو به 
دانشــگاه شــریف رفته بود در جمع دانشــجویان 
اظهار داشت: امروز که در سالگرد 16 آذر همگان 
به تداوم دشمنی امریکا با ملت ایران اذعان دارند، 
بهتریــن موقعیت بــرای ارزیابی نوع مناســبات با 

امریکاست. 
جلیلی افزود: کســانی با شــعار کاهــش هزینه ها 
شروع کردند اما به کاهش سرمایه ها رسیدند؛ اگر 
سرمایه سازی تاریخی و راهبردی را هزینه معرفی 
کنیــد نتیجه آن نه کاهــش هزینه بلکه ســرمایه 

سوزی خواهد بود.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه 
جنگ نرم یعنی اجازه ندهند تجربه ملی جمع بندی 
شــود تا جلوی خسارت گرفته شــود، تصریح کرد: 
امروز همه شــرایط برای جمع بندی ملی از برجام 

فراهم اســت و نباید نگران ارزیابی این سند بود.
جلیلــی تاکید کرد: از اهــداف نظام از پذیرش این 

روند، تجربه اندوزی مردمی و تاریخی بود.
وی افــزود: رســانه هایی که به دنبــال بزک رفتار 
امریــکا بودند اعتراف امــروز آنها، به شــیطنت و 
کلاهبــرداری امریکا برای آنها آبــرو خواهد آورد، 
همچنــان که اگر آبروی خود را به رفتار شــیطنت 
آمیز امریکا گــره بزنند، چیزی از آن باقی نخواهد 

ماند.
دبیر ســابق شورای عالی امنیت ملی تصریح کرد: 
بــا عزم ملی و یکپارچگی در مقابله با شــیطنتهای 

آمریکا "برد واقعی" از آن ملت ما خواهد ما شــد.
جلیلــی در ادامه گفت: پیشــنهاد »برجام خوانی« 
در کنار بررســی رفتار امریکا، جنبش دانشجویی را 
برای رســیدن به درک ملی از نیــات امریکا کمک 

می کند.
عضو شــورای راهبردی روابط خارجی بیان کرد: 
امریــکای امــروز همــان امریکای 4 ســال قبل 
اســت، همان اوباما و کری و همان کنگره است، 
همانهایــی که در معاملــه با آنها ســانتریفیوژها را 
برچیدیــم و در راکتور اراک بتــن ریختیم اما امروز 

99 دورصد رای علیه خود گرفتیم.
وی افزود: مهم ماهیت امریکاست، رفتار امریکا 
در برجام یک استثنا نیست، همین رفتار را در سایر 
موضوعات هم دارد. اگــر مدهوش هوش قدرت 
طرف مقابل شدید، ابتکار عمل از دست شما خارج 
می شــود. مهم آن اســت که رفتار امریــکا ما را به 
هوش آورده باشد. امروز روز احیای نظریه انقلاب 
در مواجهه با امریکاست که با اتکا به خدا می توان 

در برابر کدخدا ایستاد و پیروز شد.
 عضو هیات نظارت بر برجام تصریح کرد: کســانی 
که مفهوم یک درصد در برابر 99 درصد در امریکا 
را مطــرح کردند نه کیهان خوانده بودند نه رجانیوز 
و نه فارس، فقط توانســته بودند از دیــوار تبلیغات 
پروپاگانــدای امریکا بالا برونــد و نگاهی صحیح 
به واقعیــت جهان و امریکا بیندازنــد. واقعیتی که 
امــروز چنان واضح اســت که هم هیــلاری و هم 
 ترامــپ منفعلانه می گویند صدای حرکت شــما را 

شنیدیم!
نماینــده مقــام معظم رهبــری در شــورای عالی 
امنیــت ملی گفت: مهــم ترین ویژگی اســتکبار، 
ایجــاد انحصــار، ویژه خــواری و حفــظ فاصله با 
دیگران است، به همین خاطر تلاش او جلوگیری 
از شــکوفایی توانمندی های دیگران است، گاه با 
بتن ریختن، گاه با تحریمهای فلج کننده و از همه 

بدتر القای تحلیل های فلج کننده.

پارس نیوز نوشت: هرجا نامی از هیاهوباشد؛ پای »علی مطهری« در میان است
بازهم رد پای مشــاوران »آشنای« دولت یازدهم در میان است؛ بار دیگر آنان توصیه اشتباه به حسن روحانی داده اند؛ جنس حسن 

روحانی با آزادی در هنگامی که ســخنرانی فعالان اصولگرا لغو می شود،سنخیت ندارد، او مرد »آزادی خواهی« در کوران »مشکلات 
معیشتی« نباید باشد.

 الف نوشت: بازپس گیری حقوق های نجومی، آغاز راه است
در ماه های گذشته افشای اخبار مربوط به دریافت های نجومی یا غیرمتعارف برخی مدیران از بیت المال، موجی از ناامنی روانی را در 

جامعه به وجود آورد که می توان گفت در نوع خود در سال های گذشته منحصر به فرد بوده است.

 نامه نیوز نوشت: گام های روحانی برای سیاست داخلی در هیاهوی برجام
روحانی تصمیم گرفته است به یکی از خواسته های اصلی رای دهندگان در خرداد 92 یعنی تغییر در سیاست داخلی جامه عمل بپوشاند. با 

اینکه برخی اعتقاد دارند تصمیم روحانی در سال آخر بیشتر جنبه انتخاباتی دارد.

 خبر آنلاین نوشــت: خواسته ۳ساله روحانی از دانشجویان: نقدمان کنید اما خردمندانه
در ســه سال گذشته رئیس جمهور به سه دانشــگاه مختلف رفته و در جمع دانشجویان سخن گفته وسخنان آنها را شنیده است. هر 

سال صحبتش را با اهمیت روز و مقام دانشــجو آغاز کرده و به سه شهید دانشجویی اشاره کرده که روز شهادت آنها به نام »دانشجو« 
نام گرفته است.

عکس روزسایت نگار

دیدار جمعی از 
خانواده های شهدای 
مدافع حرم با رهبر 
انقلاب

خبرنامه
مــاه 1395 آذر  سه شــنبه 16 

هیچ کس به اندازه من لنگه کفش و مهر نخورده است!
قوه قضاییه در مورد املاک شهرداری در حال پیگیری است

علــی لاریجانی در اولین نشســت خبــری در دوران مجلس دهــم در رابطه با 
وضعیت پرونده بابک زنجانی و روشن شدن ابعاد آن، گفت: اینکه گفته می شود 
تاحدودی ابعاد پرونده روشــن نیســت، من بعید می دانم که اینطور باشد. سیر 
بررسی های حقوقی در سیســتم حقوقی ما مقداری زمان بر است. به هر حال 
این مسأله زمان می برد و باید از خودشان دفاع کنند. این با توجه به روند کار، امر 
غیرمترقبه ای نیســت. او ادامه داد: ابعاد این مسأله تا حد زیادی روشن شده، 
می ماند یک مســأله که آیا این پول با این روش برمی گردد یا نه! اگر همکاری 
می کرد که به این روز نمی افتاد، باید همکاری می کرد، نکرد و این شــد. رئیس 
مجلس تأکید کــرد: نظام که نمی تواند معطل بماند. مجال های مختلفی هم 
دادند که ایشان بتواند برگرداند. ایشان هم حرف هایی زد ولی به هر حال از پس 
کار برنیامد. دیــروز دیدم که باز هم به وی فرصت هایی دادند که اصلاح کند و 

تخفیف هایی داده شود.

با آملی لاریجانی صحبت داشته ام
خبرنگاری از رئیس مجلس پرســید که در روزهای اخیر شاهد اختلاف نظری 
بیــن قوه قضائیه و مجلــس بودیم، آیا جدا از اینکه رئیس قوه مقننه هســتید، 

صحبت جداگانه ای با آیت الله آملی لاریجانی داشتید و یا تذکری داده اید؟
لاریجانی در پاســخ گفت: حتما صحبت داشــته ام، اما فضــا به این تندی که 
شما گفتید نیست. فضا را آنقدر تیره و تار نمی بینیم بخصوص در شرایط فعلی 
کــه مصافی در صحنه بین المللی داریم و مشــکلاتی کــه در حوزه اقتصادی 
داریم ذهن همه ما را مشغول کرده، حتما اولویت ما اینگونه درگیری ها نیست. 
توصیه ما هم در مجلس و هم در قوه قضائیه این اســت که فضا را سهل کنید؛ 
چون باید اولویت بندی برای مســائل کشور داشــته باشیم و تلاشمان همین 
بوده و گفت وگوهایی نیز صورت گرفته که به آرامشــی برسند. لاریجانی ادامه 
داد: شــرایط را باید برای کارهای اساســی تر قرار دهیم. وی در پاسخ به سوال 
خبرنگار دیگری در رابطه با حســاب های قــوه قضاییه گفت: آن طور که وزیر 
اقتصاد بررســی و اعلام کرده و به من هم گفته است این است که بررسی شده 
و این حســاب ها متعلق به قوه قضاییه اســت. این که کسی دنبال چیز دیگری 

می گردد، ما کاری به آن نداریم؛ مرجع وزیر اقتصاد است.

اختلاف بر سر فراکسیون اکثریت زیاد است
در ادامه این نشست خبری، خبرنگاری در رابطه با دلایل عدم تشکیل فراکسیون 
ولایت سوال پرسید و گفت:  برخی این مساله را مطرح می کنند که در مجلس  
و از ســوی شــخص رئیس مجلس اراده ای وجود دارد که فراکســیون ولایت 
شکل نگیرد؛  لاریجانی در پاسخ به این سوال گفت: در مجلس دو فراکسیون 
سیاســی وجود دارد و بقیه فراکســیون ها تخصصی هستند. درست است که 
تشــکیل فراکســیون ولایت با تاخیر صورت می گیرد اما در حال کار هســتند. 
اختلاف بر سر فراکسیون اکثریت زیاد است. بحث هایی هم برای ساماندهی 
این فراکسیون  در روزهای آینده مطرح می شود. من نمی توانم این را تایید کنم 
که اراده ای وجود دارد،  ما نباید نیت خوانی کنیم. لاریجانی متذکر شد: از قبل 
هم اختلاف نظرهایی داشتند اما این به این معنی نیست که کنار هم ننشینند.

او در پاســخ به این پرســش که بعضی ها می گویند رئیس مجلس در این زمینه 
کــم کاری می کنند گفت: نمی دانم اســتناد آنها به چیســت؟ در هر حال  این 
پدیده عجیب نیست و تنوع فکری است و باید یه مقدار با تامل پیش رفت. مهم 
این اســت که بتوانیم یکدیگر را درک کنیم. خبرنگار دیگری نیز در رابطه با لغو 
سخنرانی رئیس مجلس در مجلس دهم و  سخنرانی آزادانه نواب رئیس مجلس 
نهم ســوالی را مطرح کرد که رئیس مجلس در پاســخ گفت: فکر نمی کنم در 
این دوره جدید هیچ کدام به اندازه من لنگه کفش و مهر خورده باشــند؛ نسبت 

به گذشته شرایط آرام تری داریم.

قوه قضاییه در مورد املاک شهرداری در حال پیگیری است
او با بیان اینکه در مورد مســاله ی فساد هم بیرقی افراشته شده اظهار کرد: در 
مورد حقوق های نجومی وظیفه ما این بود که پیگیری کنیم. حتی اگر یک نفر 
هم تخلف کند مهم است و باید جلوی مدیر متخلف گرفته شود. در مورد املاک 
شهرداری هم قوه قضاییه در حال پیگیری است. رئیس مجلس متذکر شد: کار 
حکومت این اســت که باید خارج از دســته بندی های سیاسی این موضوعات 
را دنبال کنیم. بیرق گرفتن برای این قضیه معلوم نیســت دردی را دوا کند ولی 
حساس بودن مهم است. دانشجوها  هم اگر حساس هستند قضیه باید محترم 
باشد. همه باید برای رفع نگرانی حساس باشند. ما به دنبال این هستیم که اگر 
فشاری پیدا کردیم از طریق کمیسیون اصل 9۰ و دیوان محاسبات پیگیری کنیم.

 برجام درمورد اینکه تمدید تحریم ها 
ناقض برجام است یا نه، مبهم است

خبرنگاری گفت که مقام معظم رهبری در یکی از ســخنرانی های اخیرشــان 
بخشی از مشــکلات فعلی در برجام را ناشــی از عجله در مذاکرات هسته ای 
دانســتند، دلیل این عجله چه بود؟ آیا تیم هســته ای از سوی گروه 1+۵ برای 
پایان سریع تر مذاکرات تحت فشار بود یا در داخل فشارهایی بر مذاکره کنندگان 

وجود داشت؟ راهکار را شــما در شرایط فعلی چه می دانید؟ رئیس مجلس در 
پاسخ گفت: در مسیر مذاکرات اینطور نیست که حتماً مذاکره انجام شود و باید 
زمان هایی گذاشــته شود. در این مذاکرات زمان ها به موقع گذاشته نمی شد و 
به همین دلیل مجبور بودند در هر نشســتی کــه می گذارند یک گام جلو روند. 
خیلی از مواقع هم به بن بست هایی رسیدند یا مسیر اشکال داشت و در شورای 
هسته ای بحث می شد و بعد اصلاح مسیر می شد و رفع می شد. ولی در کل اگر 
ســاماندهی بیشتری بود و فرصت و مجال بیشتری در این قضیه وجود داشت 
می توانست سازوکار بهتری داشته باشد. اینکه این پروژه ظرف یک سال و نیم 
جمع شــد کار ساده ای نبود چرا که ابعاد ناشی از این موضوع که 1۰-12 سال 
درگیر بوده باید زمانی حل می شد. لذا اگر زمان چهار، پنج ساله بود بهتر می شد 
تصمیم گیری کرد. وی افزود: تلاش این آقایان این بود که زودتر به نتیجه برسند 
تا شرایط را تغییر دهند، به همین دلیل برخی ابهامات در برجام است. در همان 
زمان که بررسی می شــد این نکات مورد اشاره بود که اینها ممکن است محل 
تفســیرهای متنوعی شود. مثل همین موضوع که اکنون که محل نزاع است 
یعنی اقدامی که کنگره و مجلس نمایندگان و سنا در تمدید تحریم ها انجام دادند 
نقض برجام محسوب می شود. وی افزود: آن زمان یادم است که در مذاکراتی 
که انجام می دادند بحث بود که اگر این قانون تمام شود و آمریکایی ها بخواهند 
تمدید کنند به معنای نقض برجام است. هیأت آمریکایی این را قبول نمی کرد 
و مخالــف بودند و می گفتند این امتداد قانون قبلی اســت و قانون جدید تلقی 
نمی شود. حال اینکه تمدید این تحریم به معنای قانون جدید محسوب می شود.

لاریجانی افزود: همان زمان یادم است که آقای ظریف به نقل از کری گفت که 
حق با ایرانی هاست و این موضوع نقض برجام است. نظرات برخی از اروپاییها 
هم متفاوت است و تفاسیر مختلفی دارند. پس این ابهام است و باید به صراحت 
در برجام ذکر می شــد. این موضوع محل تفســیر متنوعی است. ما می گوییم 
خلاف برجام اســت و  آنها می گویند که ادامه مصوبه قبلی است و نقض برجام 

نیست. لذا اگر فرصت بیشتری وجود داشت این تنازعات به وجود نمی آمد.


